
Hordfast trenger penger til planlegging og 
byggestart: Varsler bompenger på ferge 

 

DYRT: Taksten for en tur mellom Halhjem og Sandvikvåg er 231 kroner for en personbil med 
fører, og 72 kroner for hver voksne passasjer. Nå foreslås det å legge bompenger på denne 
taksten. Det går omlag 2750 biler på strekket daglig. 

 Av Geir Kvile    Publisert:06. januar 2018, kl. 22:33 

 
Øyvind Halleraker vil innføre bompenger på fergen for å sikre at vegvesenet får penger til å 
planlegge Hordfast. 

 
Den daglige lederen i Hordfast AS arbeider nå med vegvesenet og opp mot lokale 
myndigheter om utformingen av en ny bompengesøknad. Halleraker var fast 
stortingsrepresentant for Høyre fra 2001 til 2017. 

Er lobbyist 

I åtte av årene var han i transportkomiteen, og var en av hovedpersonene bak 
realiseringen av Trekantsambandet. 

Nå jobber 66-åringen som lobbyist for selskapet 100 prosent eid av NHO. Målet til 
selskapet er å sørge for fremdrift i det gigantiske E39-prosjektet mellom Stord og Os. 

Det er tre fergesamband som skal avløses med Hordfast, men det er ikke klart ennå 
om det blir lagt bompenger på alle tre fergesambandene. 

– Alle er aktuelle, men vi er i dialog med vegvesenet om hvordan dette skal gjøres, 
sier Halleraker. 

– Hva tenker dere takstene vil ligge på? 

– Det er for tidlig å si, men de kan ikke være så høye at vi får en avvisning av trafikk, 
sier han. 

 

 



Betydelige kostnader 

Pengene, forklarer Halleraker, skal sikre at det er nok ressurser til planlegging for det 
enorme prosjektet i tiden fremover. 

– I starten vil det nok være til plankostnadene, som er betydelige for dette prosjektet. 
Det er ikke bare broen over Bjørnefjorden vi snakker om, men også broen over 
Langenuen og veiene i prosjektet. Byggeplaner og prosjektering av dette er kostbart, 
sier Halleraker. 

Plankostnadene er virkelig betydelige. BA kunne i 2016 fortelle at de da hadde brukt 
300 millioner kroner på konsulenter for dette prosjektet. 

Alle fergesambandene er aktuelle, men vi er i dialog med vegvesenet om hvordan 
dette skal gjøres.  

ØYVIND HALLERAKER, HORDFAST AS. 

Frem til og med 2017 skal det være brukt like oppunder en halv milliard på planer og 
utredninger. 

«Annen finansiering» 

I den nasjonale transportplanen som ble vedtatt i fjor, står det at Hordfast ligger inne 
med fem milliarder kroner i «annen finansiering» i perioden fra nå og frem til 2024. 

Hele prosjektet, også den nesten en kilometer lange broen over Langenuen (fjorden 
som skiller Stord fra Tysnes) er tenkt med fire felt. 

– Når det står fem milliarder kroner i «annen finansiering», da tenkes det ikke å kreve 
inn fem milliarder kroner i bompenger i årene frem mot 2024? 

– Nei, det går ikke. Men målet er å kunne få inntekter til å finansiere et lån på inntil 
fem milliarder kroner i denne perioden. Da vil det være midler til å sette i gang med 
bygging før 2024, forklarer Halleraker. 

 
– Nødvendig: Øyvind Halleraker, daglig leder i Hordfast AS. 



Risikerer at det stopper 

Når bompengesaken er klar skal den sendes på høring i fylket og i kommunene. De 
blir en viktig høringsinstans. 

– Men det er stortinget som endelig bestemmer om finansieringsopplegget skal 
godkjennes, minner Halleraker om. 

– Er det slik at uten bompenger så risikerer vi at planleggingen av sambandet 
stopper opp? 

– Ja. Det er hele hensikten med å finansiere planmidler til SVV og deler av 
anleggskostnaden, for å kunne fremskynde oppstart til år 2022. I 2024 kommer det 
statlige penger, sier Halleraker. 

Ber om fremdrift 

Det politiske flertallet i Hordaland fylkeskommune ba før jul om at det blir lagt vekt på 
rask fremdrift i planene for blant annet E39 Stord-Os, slik at «oppstart kan skje i tråd 
med vedtatte nasjonale transportplan», som det står. 

I 2013 lovet Høyre, anført av Erna Solberg, at byggestart skulle være i 2018 med 
ferdigstillelse i 2026. I gjeldende Nasjonal Transportplan (NTP) er det i stedet slik at 
prosjektet ikke er fullfinansiert før etter 2030, og med oppstart i siste seksårsperiode 
– etter år 2024. 

Men ifølge vegvesenets handlingsprogram kan det – forutsatt betydelige 
kostnadsreduksjoner – være aktuelt med anleggsstart med bompenger før dette. 

Et problemet for prosjektet har lenge vært den ellevilt eskalerende prislappen. Den er 
kuttet nå fra 43 til 35 milliarder kroner, i stor grad fordi valget av bromedfører mindre 
bruk av stål enn tidligere kalkulert. 

Regionvegsjef Helge Eidsnes opplyser at de jobber ennå med å kutte kostnadene. 

– Etterhvert som vi bearbeider prosjektet går de ned, og vi er ikke ferdige med dette, 
sier han. 

Eidsnes sier at spørsmålet om det skal kreves inn bompenger på fergene til Hordfast 
er et politisk spørsmål som han ikke vil kommentere videre. 

– Men til Rogfast (tunnelen under Boknafjorden, red. anm.) ble det forhåndsinnkrevd 
bompenger i fem år på fergen, sier Eidsnes. 

– Er det slik at dere er i ferd med å gå tom for penger? 

– Vi har planleggingsmidler i år, og fremover. Men det er vesentlige utgifter til 
forberedende arbeid, prosjektering og grunnerverv fremover. 

 



– Vil ikke konkludere nå 

Ordføreren i Os, Marie Brurarøy (H), vil ikke forskuttere hvilke reaksjoner forslaget 
om bompenger på fergen vil gi i kommunestyret. 

– Jeg konkluderer ikke dette nå. Jeg tror størrelsen vil være det avgjørende for 
hvilken holdning en har til det spørsmålet, sier hun. 

Brurarøy sier at hun forstår tankegangen til Hordfast AS, og at hun ikke er synes den 
er overraskende. 

 
Marie Brurarøy (H), ordfører på Os. 

– Jeg har forståelse for at en er avhengig av en bompengefinansiering. 

Også på Stord er ordføreren positiv. 

– Bompenger på fergene for å få en raskest mulig realisering av Hordfast er en 
spennende tanke, og jeg er positiv, sier Gaute Straume Epland (Ap). 

Bergen kommune er ikke direkte berørt, og vil ikke få bompengesaken på sitt bord. 
Byrådet skriver i sitt høringssvar til vegvesenets handlingsprogram at når det gjelder 
fremdrift at 

den må være avhengig av betydelige kostnadskutt. 

 


